
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/7135.

Benyújtás dátuma: 2019-08-14 14:27

Parlex azonosító: 181BQ4FY0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Hohn Krisztina (LMP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért lehet a legutóbbi erdőtörvény óta a magyar 
erdőkben vegetációs időben fakitermelést végezni?" 

Az alaptörvény elfogadása óta szövegszerűen úgy néz ki, hogy a természeti környezet, az élővilág 
védelem fontosabb lett hazánkban.

A látszat azonban csalóka.

Míg korábban elfogadott szabály volt, hogy a hazai erdőkben, vegetációs időben nem végezhetnek 
fakitermelési munkálatokat, addig mára az a gyakorlat alakult ki, hogy április végétől szeptemberig 
is folynak a kitermelések, egyes helyeken a tarvágások.

Még szomorúbb, hogy mindez az állami erdészetek területén sincs másként! Az öreg erdők 
eltűnnnek, a Nemzeti Parkokban, természetvédelmi területeken is egyre intenzívebb a fakitermelés.

Ebben az időszakban felbecsülhetetlen mennyiségű védett élő szervezet költési, ivadék gondozási 
ciklusa van, az egyedi védelem szinte megoldhatatlan, az oktalan, elsősorban haszonelvű károkozás 
pedig borítékolható.

Nem fogjuk tudni elkerülni az egész hazai erdőgazdálkodási politika felülvizsgálatát, szakmai 
párbeszéden és közgondolkodáson alapuló új stratégiájának megalkotását, de addig is kérdezzük:

Mikor kívánnak változtatni a természetkárosító új jogszabályi gyakorlaton, amelyet Önök vezettek
be? Érzékelik e, hogy a gyakorlat szembe meg a saját alaptörvényük szellemiségével is?


